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         Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 

IČO 46772707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 
 
Datum: 9. března 2023 
Místo: zasedací místnosti provozní budovy na skládce  
Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Medáček Petr, Bc. Skružná Andrea, Vacková Alena, Ing. Hajná Eva, Šuma 
Vladimír, Salcmanová Jana, Albrechtová Romana, Bc. Elísek Ondřej (Úštěk) 
Nepřítomni: Ing. Padělek František, Mgr. Panaš Petr, Bc. Čechová Martina 
Hosté: Bešta Václav 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
Zapisovatel: Zubáková V. 
 
Zasedání rady „SONO“ bylo svoláno předsedou Sdružení na den 9. 3 2022 od 8,30 hod. Program jednání dle 
zaslané pozvánky je následující:  

1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Návrh Závěrečného účtu za rok 2022 + audit 
3/ Schválení účetní závěrky za rok 2022 
4/ Informace z jednání se zástupci samosprávy LT 
5/ Informace o projektu zpracování dřeva  
6/ Informace – kompaktor 
7/ Povinnosti měst a obcí dle aktuální odpadové legislativy 
8/ Různé, diskuze 
9/ Závěr 
 

 
Ad 1/ Jednání Rady zahájil v 8,30 hodin předsedající Ing. Petr Medáček, přivítal zúčastněné, provedl kontrolu 
usnášeníschopnosti a požádal přítomné o schválení programu. S programem jednání byl vysloven souhlas členů 
rady „SONO“: 
Souhlas:  8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
 
Následně byla provedena kontrola usnesení rady z 15.12.2022:  
- většina projednaných bodů byla vzata na vědomí, jednalo se zejména o body  

o hospodaření, informace o možnostech nakládání s komunálním odpadem a informace o hutnící technice  
-  následovala rozhodnutí v působnosti valné hromady: 

o schváleno navýšení odměny členů dozorčí rady o 10% + měsíční výplata odměny od roku 2023 
o schválena smlouva o výkonu funkce paní M. Cimrové  včetně  vyplacení odměny za kalendářní dny, ve 

kterých své členství řádně vykonávala, tj. od 11.11.2022 
o schválena výplata mimořádné odměny jednatelům  

. 
Přijato usnesení k bodu 1: 
Rada „SONO“ bere na vědomí informaci předsedy o kontrole usnesení. 
 
Po hlasování o programu jednání a kontrole usnesení předsedající přistoupil k projednání druhého bodu programu. 
 
Ad 2/ Návrh závěrečného účtu za rok 2022 + audit 
Ing. Petr Medáček předal slovo pí. Zubákové a požádal ji, aby seznámila radu s návrhem závěrečného účtu za rok 
2022, který byl zaslán společně s pozvánkou na členskou schůzi na obce.  
Pí. Zubáková uvedla, že závěrečný účet obsahuje údaje o ročním hospodaření sdružení a je sestaven v souladu se 
zákonem 250/2000 Sb. - o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. Jsou zde obsaženy údaje o plnění 
rozpočtu příjmů a výdajů v plném členění podle rozpočtové skladby, údaje o hospodaření s majetkem a o dalších 
finančních operacích, v tak podrobném členění a obsahu, aby bylo možné zhodnotit finanční hospodaření svazku  
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obcí. Součástí je také vyúčtování finančních vztahů ke všem rozpočtům, např. státnímu, krajů, obcí atd. Povinnou 
přílohou závěrečného účtu při projednávání v orgánech ÚSC je Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření. 
Pí. Zubáková podrobně seznámila členy rady s návrhem závěrečného účtu, zejména s výsledky hospodaření 
Sdružení z hlediska naplnění rozpočtu příjmů a výdajů dle jednotlivých příjmových a výdajových položek, 
výsledkem je přebytek ve výši 2 967 487,05 Kč. 
Rozpočet na rok 2022 byl schválen podzimní členskou schůzí dne 23.11.2021 jako vyrovnaný ve výši 5 310 tis. Kč 
na straně příjmů i výdajů po konsolidaci. Za závazné ukazatele rozpočtu byly stanoveny nedaňové příjmy a přijaté 
transfery, běžné výdaje v závazné výši dle odd. a par. a kapitálové výdaje na uvažovaný projekt nakládání 
s komunálními odpady, konsolidace příjmů i výdajů ve výši 10 mil. Kč.  
V průběhu roku byl rozpočet dvakrát změněn z důvodu věcných změn, které ovlivňovaly čerpání rozpočtu výdajů. 
Dle uzavřené dohody o narovnání a ukončení smlouvy s ŘSD (1995) bylo předmětem rozpočtového opatření č.1 
z března zajištěno dofinancování částky nevyčerpané zálohy na skládkování odpadů ŘSD. Zrušením termínovaného  
vkladu ve výši 10 mil. Kč (pol.8117) a čerpáním prostředků ve výši 2.631 tis.Kč ze spořícího účtu byla zajištěna vratka 
nevyčerpané zálohy (pol. 8901) ve výši 12.631 tis. Kč. 
Rozpočtovým opatřením č. 2 ze září byla pokryta úprava kabelového připojení administrativní budovy – navýšení  
položky 5139 – nákup materiálu o 10 tis. Kč přesunem z položky 5362 v rámci odd.par. 3725.  
Po přijetí obou rozpočtových opatření zůstal rozpočet vyrovnaný, výše příjmů a výdajů se nezměnila. 
 
Skutečné plnění rozpočtu po konsolidaci 
Celkové příjmy :                                   5 479 204,69 Kč – plnění rozpočtu na 103,18 % 
Celkové výdaje :                                   2 511 717,64 Kč – plnění rozpočtu na 47,30 %  
Přebytek rozpočtu:                              2 967 487,05 Kč 
 
Rada byla dále seznámena také s ostatními oddíly závěrečného účtu – s přehledem majetku, který byl 
odsouhlasen inventarizační komisí při fyzické a dokladové inventarizaci (viz. závěrečná zpráva o inventarizaci za 
rok 2022), vyúčtováním finančních vztahů k rozpočtům obcí a se zprávou nezávislého auditora o přezkoumání 
hospodaření svazku v roce 2022, závěr bez chyb a nedostatků. Přílohu závěrečného účtu tvoří zpráva auditora a 
výkazy účetní závěrky.  
 
Souhlas:  8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení k bodu 2: 
Členové rady berou na vědomí informaci k předloženému dokumentu Závěrečný účet za rok 2022 a doporučují 
členské schůzi ke schválení jako souhlas s celoročním hospodařením bez výhrady. 
 
3/ Účetní závěrka za rok 2022 
Předsedající Ing. Petr Medáček předal opět slovo pí. Zubákové a požádal ji, aby seznámila radu s údaji účetní 
závěrky, které jsou obsaženy ve výkazech dle zákona o účetnictví. 
Pí. Zubáková informovala členy rady o postupech při schvalování účetní závěrky, které jsou stanoveny vyhláškou 
č. 220/20163 Sb. a stanovami Sdružení. Vzhledem k tomu, že významné dokumenty k závěrečnému účtu jsou 
využitelné i při posuzování věrného a poctivého obrazu účetní závěrky a naopak údaje z účetní závěrky lze využít 
pro posouzení hospodaření Sdružení, jsou předkládány oba dokumenty k projednání najednou. Rada byla 
seznámena s účetní závěrkou sestavenou k datu 31. 12. 2022, která je tvořena výkazy: Výkaz zisku a ztráty, 
Rozvaha a Příloha k účetní závěrce, rovněž s použitými kontrolními postupy a zvolenou metodou kontroly 
uzávěrkových prací. Dále byli podrobně seznámeni s obsahem všech výkazů, které tvoří účetní závěrku za uvedené 
období. Běžné období bylo porovnáváno s výsledky hospodaření minulého období.  Předseda inventarizační 
komise seznámil radu s výsledky provedené hmotné inventury majetku, která proběhla dne 9. 12.2022 a také se 
závěry dokladované inventury všech účtů hlavní knihy, které ke dni 31.12.2022 vykazovaly zůstatek. 
Na základě provedených kontrol finanční výbor shrnul své závěry kontrolních zjištění do zprávy pro radu. Členové 
výboru doporučili členům rady schválit účetní závěrku a související záležitosti, připravili návrhy na usnesení níže 
uvedené.  
FV dále doporučil o údajích účetní závěrky sestavené ke dni 31.12.2022 informovat členskou schůzi a to při 
projednávání závěrečného účtu za rok 2022. Informace, které poskytne Závěrečný účet, pak budou kompletně 
hodnotit hospodaření společnosti podle zákona o účetnictví i podle zákona o rozpočtových pravidlech a prováděcí 
vyhlášky č. 220/2013 Sb., o postupech pro schválení závěrečného účtu. 
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Souhlas:  8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení k bodu 2: 
a) Rada Sdružení schvaluje účetní závěrku sestavenou k 31.12.2022. Údaje účetní závěrky obsažené 
v účetních výkazech tvoří přílohu Protokolu o schvalování účetní závěrky za rok 2022. 

b) Rada Sdružení schvaluje, na základě usnesení členské schůze č.7/květen2022 k bodu 7b), návrh na 
rozdělení hospodářského výsledku za rok 2022, který je tvořen výsledkem hospodaření hlavní činnosti (ztráta 
821.228,10 Kč) a výsledkem hospodářské činnosti (zisk 2.931.017,47 Kč).  
Návrh na rozdělení zisku hospodářské činnosti je navržen následovně:  

- úhrada ztráty hlavní činnosti ve výši 821.228,10 Kč 
- převod zisku ve výši 2.109.789,37Kč na účet 432 - účet nerozděleného zisku minulých období. 

  
c) Rada Sdružení schvaluje a předkládá členské schůzi také ke schválení návrh na převod finančních 
prostředků z bankovního účtu hospodářské činnosti na základní běžný účet hlavní činnosti jako zdroj příjmové 
strany rozpočtu ve výši 2.505.000,-Kč. 

Ad 4/ Informace z jednání se zástupci samosprávy LT 
Předsedající se účastnil informační schůzky se zástupci samosprávy města Litoměřice. Na tomto jednání se 
dozvěděl podrobnosti o plánech města na využití geotermální a solární energie. Více na 
https://www.litomerice.cz/aktuality/geotermalni-a-solarni-energie-byly-tematem-verejneho-projednani-
klicovych-projektu. 
Důležitým partnerem těchto projektů má být i provozovatel litoměřické výtopny, který by energii 
z experimentálních zdrojů měl využívat ve své distribuční síti. Původní záměr na výměnu kotlů pro spalování 
komunálního odpadu v této výtopně prozatím nebude realizován a byl odložen.  

Litoměřické „projekty“ mají velkou šanci na podporu z operačního programu Spravedlivá transformace. Tento 
Operační program bude v období 2021–2027 zcela novým programem zaměřeným na řešení dopadů odklonu od 
uhlí v nejvíce zasažených regionech – Karlovarském, Moravskoslezském a Ústeckém kraji (tzv. uhelné regiony), 
který poskytne finanční prostředky na transformaci ekonomiky. Financovat se bude nejenom pořízení nových 
technologií pro zelenější energii a snižování emisí skleníkových plynů, podpora bude také směřovat na 
revitalizaci oblastí zasažených těžbou uhlí anebo na rekvalifikaci pracovníků, kteří v důsledku transformace ztratí 
své zaměstnání.  

Hlavní oblasti podpory:  
 diverzifikace regionálních ekonomik 
 výzkum, vývoj a inovace 
 digitalizace 
 zvyšování kvalifikace a rekvalifikace pracovníků, 
 OZE 
 energetická účinnost 
 technologie a infrastruktura pro čistou energii, regenerace a dekontaminace průmyslu 

 
V rámci této výzvy by mohlo sdružení připravit projektovou dokumentaci k zařízení na energetické nebo 
materiálové využití komunálního odpadu prostřednictvím využití technologie plazmového zplyňování s nasávací 
oblastí pro roční zpracování odpadu z našeho regionu, tzn. 20 – 50 kilotun. Tento způsob zpracování odpadu je 
metodou recyklace – vzniká inertní materiál + syntetický plyn a tato výzva by byla možností, jak na projektovou 
dokumentaci získat finanční prostředky. 

Souhlas:  8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení k bodu 4: 

1) Členové rady berou na vědomí informace z jednání se zástupci města Litoměřice. 
2) Rada bere na vědomí informace o možnosti získání finančních prostředků na projekt zařízení na 

energetické nebo materiálové využití komunálního odpadu v rámci okresu Litoměřice z operačního 
programu Spravedlivá transformace. 
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Ad 5/ Informace o projektu zpracování dřeva 
Předsedající Ing. Medáček informoval radu o postupu prací související s novým projektem s.r.o. – zpracování 
dřevní a nábytkové štěpky, která může být energeticky využita nebo může být základem pro výrobu desek 
užívaných ve stavebnictví. Vzhledem k platnosti nové vyhlášky a nemožnosti (a to platí i pro obce) ukládat do 
skládky dřevěný odpad větších rozměrů, se s.r.o. pokouší připravit „nový provoz“ – drcení dřeva k využití, ušetřilo 
by se místo na skládce, vyhovělo by se novým předpisům a co je hlavní, úspora peněz pro obecní rozpočty – dřevo 
by se bralo bez poplatku za ukládání odpadu do skládky. Před podáním návrhu provozního řádu se aktuálně ladí 
jeho podrobnosti s krajským úřadem, je třeba upravit manipulační plochu. O odběr materiálu již projevilo zájem 
několik firem. 
Souhlas:    8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení k bodu 5: 
Rada bere na vědomí informace o podrobnostech k projektu zpracování dřevní a nábytkové štěpky. 
 
Ad 6/ Informace - kompaktor 
Pí. Zubáková společně s předsedajícím Ing. Medáčekem informovali o nových zjištěních pracovní skupiny 
zabývající se přípravou podkladů pro výběr a pořízení nové hutnící techniky. V rámci předběžné tržní konzultace 
jsme ověřovali reálnost technických parametrů, které jsme navrhli do výběrového řízení. Zadávací řízení bylo 
uveřejněno na Profilu zadavatele s tím, že bylo nutné počkat na předchozí uveřejnění ve Věstníku veřejných 
zakázek s přesahem do Unijní věstníku TED, a to vzhledem k charakteru nadlimitní veřejné zakázky. Oznámení o 
zahájení zadávacího řízení bylo do Věstníku odesláno k uveřejnění 28.2.2023 a dne 3.3.2023 jsme obdrželi 
informaci, že došlo k uveřejnění ve Věstníku. Lhůta zadávacího řízení běží od 28.2.2023  a nabídky se podávají do 
4.4.2023 do 10:00 hodin. 
Souhlas:    8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení k bodu 6: 
Rada bere na vědomí informace o podrobnostech přípravy a vyhlášení výběrového řízení na skládkovou hutnící 
techniku – kompaktor. 
 
Ad 7/ Povinnosti měst a obcí dle aktuální odpadové legislativy 
Ing. Medáček připomněl, že rok 2022 přinesl pro obce a města řadu změn a nových povinností plynoucích z nové 
odpadové legislativy. S nástupem roku 2022 pozbyly platnosti obecně závazné vyhlášky (OZV) o systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů, které byly obce povinny 
vydat podle starého zákona o odpadech. Významnou novinkou je povinnost obcí informovat nejméně jednou 
ročně způsobem umožňujícím dálkový přístup o vybraných aspektech odpadového hospodářství obce – 
povinnosti naleznete v příloze zápisu nebo detailně na odkazu: https://www.envigroup.cz/povinnosti-mest-a-
obci-v-roce-2022-dle-nove-odpadove-legislativy.html.  Společnost EKO-KOM připravila na svých internetových 
stránkách novou sekci INSPIRÁTOR, https://www.ekokom.cz/inspirator/, která je určena zastupitelům samospráv 
měst a obcí a zástupcům městských a obecních úřadů. Inspirátor slouží jako pomůcka pro zajištění efektivní 
komunikace témat z oblasti nakládání s komunálními odpady směrem k občanům a jako „pomocník“ ke splnění 
nové zákonné povinnosti. Příležitostí, jak lze obsažené materiály při komunikaci využít, existuje hned celá řada – 
místní zpravodaj, informační letáky do schránek, letáky ve stojanech na úřadech, regionální deníky, webové 
stránky či sociální sítě obce.  
Souhlas:    8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení: 
Rada bere na vědomí informace o nových povinnostech měst a obcí dle aktuální odpadové legislativy. 

Ad 8/ Různé, diskuze 

a) Příprava členské schůze  

Důležitým bodem jednání členské schůze budou volby do orgánů SONO, tj. do rady, finančního a kontrolního 
výboru. Shoda mezi členy panuje na podobě hlasování – veřejné hlasování aklamací, tedy zdvižením ruky, o 
podobě hlasování však rozhodne jednání členské schůze. Rada připravila návrhy kandidátek pro volby do rady, 
kontrolního a finančního výboru včetně náhradníků.   
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1) Předsedové výborů (5 členů) předložili seznamy členů, většina chce ve své práci pokračovat. Současně 
předložili návrhy na nové zástupce obcí, kteří dali ke své nominaci do výborů souhlas či telefonický souhlas.  

2) Volby do rady (11 členů) - z každého města ORP (Litoměřice, Lovosice a Roudnice n.L.) zástupci   
automaticky, pět stávajících členů rady bude pokračovat a byli doplněni v jednom případě členem 
finančního výboru + 1 místo – sídlo sdružení + 1 místo – obec dotčená provozem skládky + 1 místo 
zástupce města, který se dlouhodobě zajímá o odpady a přihlásil se k práci pro sdružení.  

3) Pro kandidátky jsou navrženi i náhradníci pro případnou kooptaci do orgánů SONO v případě, že některý 
člen odstoupí se svého mandátu – město Roudnice n.L. a Lovosice mají svého náhradníka za město, další 
náhradník je možným náhradníkem v případě odstoupení ostatních členů rady.  

b) Návrh smlouvy na Vykonání přezkoumání hospodaření svazku obcí – jednatel společnosti LN-audit zaslal 
k projednání návrh smlouvy. Cena za provedení „auditu“ se nemění. 
Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení: 
Rada schvaluje návrh smlouvy na vykonání přezkoumání hospodaření svazku obcí pro rok 2023 a 
pověřuje předsedu k podpisu smlouvy. 

c) Dodatek č3 ke Smlouvě o sběru, svozu a odstranění nebezpečných složek vytříděných z komunálního 
odpadu členských obcí SONO – na základě vyhodnocení podzimní ankety dochází ke snížení počtu 
stanovišť o 1 - městys Brozany nad Ohří požaduje zrušení stanoviště Na Kanárech v obci Hostěnice. O 
přesun 1 stanoviště Podslusky, ulice 1.Máje do části Roudnice nad Labem (Okružní ul.) požádalo město 
Roudnice nad Labem. 
Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení: 
Rada schvaluje dodatek č. 3 ke Smlouvě o sběru, svozu a odstranění nebezpečných složek vytříděných  
z komunálního odpadu členských obcí SONO a pověřuje předsedu k podpisu smlouvy. 

Předsedající konstatoval, že žádný z přítomných členů rady nevznesl požadavek na zařazení dalšího bodu do 
programu jednání a proto zasedání v 11,45 hodin ukončil.  

Předsedající: 
Ing. Petr Medáček 
 
 
V Želechovicích dne 9. března 2023    
Zapsala: V. Zubáková    
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